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SKUPŠTINA / ASSEMBLEA
Odbor za prostorno uređenje,
zaštitu okoliša i graditeljstvo
Comitato per l’assetto territoriale
la tutela ambientale e l’edilizia

KLASA/CLASSE: 024-01/25-07/4
URBROJ/N:PROT: 2163-01/15-25-2
Pazin, 14. veljače 2025.

ZAPISNIK

sa 17. sjednice Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo Skupštine Istarske 
županije održane dana 14. veljače 2025. godine s početkom u 9,00 sati putem online – video 
konferencije.

Sjednici prisustvuju: Renato Kalac, Davor Komar, Lea Štifanić, Daniele Kumar, Vedrana 
Gregorović-Hrvatin.

Opravdano odsutni: Hani Glavinić, Tamara Brussich i Mario Bratulić.

Osim članova Odbora prisutni su: dr. sc. Mirko Radolović, pročelnik Upravnog odjela za održivi 
razvoj, Elena Božac Čujić, službenica koja privremeno obavlja poslove pročelnice Upravnog 
odjela za gospodarstvo, Denis Stipanov, voditelj Službe civilne zaštite Istarske županije i 
Melita Ferenčić, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine Istarske županije.

Sjednicu otvara predsjednik Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo 
Renato Kalac, svih pozdravlja, konstatira kvorum i predlaže sljedeći:

DNEVNI RED

1. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o ugovorima o koncesijama i radu 
koncesionara za 2024. godinu

2. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava civilne zaštite na 
području Istarske županije za 2024. godinu

3. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti od požara Istarske županije i 
donošenju Plana zaštite od požara na području Istarske županije

4. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra 
Istarske županije za 2025. godinu

5. Prijedlog Zaključka o usvajanju Izvješća o radu Županijskog operativnog centra 
Istarske županije za 2024. godinu

6. Razno.

Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.
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Ad.-1
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o ugovorima o koncesijama i radu 

koncesionara za 2024. godinu

Dr. sc. Mirko Radolović izlaže predmetnu točku i objašnjava da dio točke se odnosi na njegov 
odjel a drugi dio na Upravni odjel za gospodarstvo. Što se tiče koncesija na pomorskom dobru, 
imamo ispunjeni obrazac koji je upućen prema Ministarstvu financija i u 2024. godini je ukupno 
naplaćeno 1.532 284 eura, od toga 797 tisuća eura fiksne naknade i 255 tisuća eura varijabilne 
naknade za ukupno 46 ugovora o koncesijama na pomorskom dobru i ugovore o posebnoj 
upotrebi. Ovo što govorimo o varijabilnoj naknadi koja je uplaćena u 2024. godini, odnosi se 
na prihode koji su bili ostvareni u 2023. godini jer se tako vrši naplata. Isto tako nije bilo 
raskinutih ugovora niti financijskih ni inspekcijskih provjera a provedeno je ukupno 9 nadzora 
i to 7 od strane Povjerenstva za praćenje i izvršavanje odluke ugovora o koncesiji za: 
Cromaris, Mini karavan servis d.o.o, Valamar Riviera, Nihad Malagić, Darko Licul, Mirko 
Dassena, Vladimir Bašić i 2 carinska nadzora za Kanovele d.o.o. i Plavu lagunu. Isto tako 
koncesionari su sklopili ukupno 99 ugovora o poslovnoj suradnji. 

Elena Božac Čujić navodi da Upravni odjel za gospodarstvo ima u svojoj nadležnosti ugovore 
o koncesiji za distribuciju plina. Tri područja su obuhvaćena i sklopljena su 3 ugovora, južna 
Istra, Kršan- Pićan i sjeverna Istra. Južna Istra i Kršan-Pićan imaju fiksnu i varijabilnu naknadu, 
fiksna iznosi 1.327 eura dok je za južnu Istru ukupna naknada iznosila 5.951 euro a za Kršan-
Pićan 2.689 eura. Za sjevernu Istru imamo samo varijabilnu naknadu i to je iznos od 5.537 
eura. Ukupan iznos koji je naplaćen za koncesije je 14 tisuća eura.

Odbor, bez rasprave, jednoglasno, donosi

ZAKLJUČAK
Podržava se Prijedlog zaključka o prihvaćanju Izvješća o ugovorima o koncesijama i radu 
koncesionara za 2024. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i 
usvajanje. 

Ad.-2.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava civilne zaštite na 

području Istarske županije za 2024. godinu

Denis Stipanov pozdravlja sve prisutne i navodi da nam je donošenje Godišnje analize 
zakonska obaveza. Želi naglasiti da u Analizi možemo vidjeti kod Županijskog crvenog križa 
odnosno Gradskih crvenih križeva, stavak organizacija i plan prikupljanja krvi u Istarskoj 
županiji za razdoblje od 1.1. do 31.12., po prvi puta je 519 građana Istarske županije dalo krv. 
To je jako lijep i human podatak i zbilja za svaku pohvalu. Prije nekoliko dana, 11. veljače imali 
smo obljetnicu 20 godina od uspostave pozivnog broja 112 i u njihovoj analizi vidite koje su 
sve aktivnosti bitne za područje Istarske županije a pogotovo u turističkoj sezoni. Kao 
zaključak možemo istaknuti da su sve službe i operativne snage izvršile svoje dosadašnje 
obaveze i spremno dočekujemo novu sezonu i kompletnu 2025. godinu. 

Dr. sc. Mirko Radolović dodaje da je pripremljen i materijal Godišnji plan razvoja sustava 
civilne zaštite za 2025. godinu koji je trenutno u fazi savjetovanja s javnošću. Od 05. veljače 
do 7. ožujka je na stranicama Istarske županije. Trebao bi se o njemu glasati na narednoj 
sjednici Skupštine.

Renato Kalac navodi da bi trebalo malo izmijeniti materijal odnosno ispraviti štamparske 
greške. Na stranici 5. piše evidencija za 2023. godinu pa bi trebalo ispraviti u 2024. Druga 
stvar, na 2 mjesta nam se dupliraju podatci u tekstu na stranici 39. pod „udruge građana“.  
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Denis Stipanov navodi da će se materijal ispraviti.

Renato Kalac ističe da isto tako kod točke 14.1. na stranici 40. i 41., ponavlja se tekst. Isto 
tako imam 2 dileme, prva je dilema vezana za izradu procjene rizika. Država nije objavila nove 
kriterije za izradu procjena rizika gradova. Znamo da gradovi i općine izrađuju svoje procjene 
na temelju smjernica županije. Naše smjernice su još uvijek važeće ali država je izradila nove 
smjernice pa bi trebalo pogledati je li bilo nekih promjena i da li je potrebno donijeti za županiju 
nove smjernice. U točki 10 zaključka, pod 10.d., spominju se pravne osobe od značaja za 
Istarsku županiju, moramo istaknuti da su nam pravne osobe zapravo vrlo važne za sustav 
civilne zaštite. U Istarskoj županiji imamo 325 pravnih osoba i 78 udruga građana koje su 
uključene u sustav civilne zaštite. U materijalu su istaknute neke najvažnije: Dom zdravlja, 
Bina Istra, a mišljenja sam da bi bilo dobro u buduće spomenuti i Istarske ceste, Ceste Pula, 
Pula promet, kao osobe od interesa za sustav civilne zaštite. Istarske ceste imaju i ugovor sa 
Županijom za održavanje svih županijskih i državnih cesta pa je šteta ne ih spomenut u analizi 
stanja. Ako to ne napravimo ovdje onda ih u Planu razvoja navesti isto kao i Vodoprivredu 
Buzet koja je ista tako organizirana za obranu od poplava, te možda Pula promet. Dokument 
je kao takav apsolutno prihvatljiv ali prava šteta bi bila i njih ne istaknuti. Imamo ukupno 14 
pravnih osoba i 2 udruge građana koje su Odlukom županijske Skupštine pravne osobe od 
interesa za sustav civilne zaštite. 
Ne predlažem da se mijenja materijal i da se ide u izmjenu osim ovih par štamparskih grešaka, 
samo ako bude obrazloženja na sjednici, da se obrazloži i tih par pravnih osoba koje su vrlo 
vrijedne i po kapacitetu ljudstva i po kapacitetu opreme a imaju i dobrim dijelom razrađene i 
programe u sustavu civilne zaštite.           

Odbor, nakon rasprave, jednoglasno, donosi

ZAKLJUČAK
Podržava se Prijedlog zaključka o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava civilne zaštite 
na području Istarske županije za 2024. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na 
razmatranje i usvajanje. 

Ad.-3.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti od požara Istarske županije i 

donošenju Plana zaštite od požara na području Istarske županije

Dr. sc. Mirko Radolović navodi da je Plan zaštite od požara temeljni i normativni akt Istarske 
županije kojim se uređuje sustav organizacije i tehničkih mjera te se utvrđuju konkretni odnosi 
i obveze svih pojedinih subjekata iz domene zaštite od požara. Napravljena je procjena 
ugroženosti od požara i na temelju nje usklađen je Plan zaštite od požara za područje Istarske 
županije. Kao što ste i sami rekli postoje, prema zakonu, 2 tijela koja moraju dati svoja 
očitovanja odnosno suglasnosti. Na Plan je ishođena prethodna suglasnost Vatrogasne 
zajednice Istarske županije i dobiveno je pozitivno mišljenje o stanju Ministarstva unutarnjih 
poslova, Ravnateljstva civilne zaštite te odrađeno je savjetovanje s javnošću u trajanju od 
mjesec dana, na kojem nisu zaprimljene ni primjedbe, mišljenja ni prijedlozi. Sama izrada je 
bila nešto duža s obzirom da se moralo par puta usklađivati kako bi dobili pozitivno mišljenje. 
Sada zaista možemo reći da je dokument pogledan detaljno u više navrata. 

Odbor, bez rasprave, jednoglasno, donosi

ZAKLJUČAK
Podržava se Prijedlog zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti od požara Istarske 
županije i donošenju Plana zaštite od požara na području Istarske županije, te se upućuje 
Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje. 
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Ad.-4.
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra 

Istarske županije za 2025. godinu

Renato Kalac predlaže da se objedini izlaganje za ovu točku i točku 5. s obzirom da je riječ o 
istom Centru, a glasanje će se odraditi posebno za svaku točku. 
Svi su vijećnici suglasni. 

Dr. sc. Mirko Radolović navodi da sukladno našem Planu intervencija, Županijski operativni 
centar je jedno tijelo koje se aktivira u slučaju kada dođe do iznenadnog onečišćenja mora. U 
našim slučajevima, na žalost, moram reći da je to u zadnje vrijeme dosta često. Radi se o 
onečišćenju mora s ugljikovodicima i samim time, vezano za program rada, za 2025. godinu 
planira se započeto i završiti. Govorimo o dovršetku sanacije onečišćenja mora na području 
Raškog zaljeva, općine Ližnjan i Medulinskog zaljeva. Isto tako, uvijek u tim akcijama sudjeluju 
različita tijela. Napravit će se jedna vježba organizacije pri onečišćenju mora kako bi se 
provjerila koordinacija i rad tih službi. Nabavit će se radna i zaštitna oprema za članove i 
zamjenike ŽOC-a i isto tako će se pokušati organizirati izobrazba za članove. Vezano za one 
ciljeve koje smo rekli za 2025. godinu, to su ti glavni ciljevi ali volio bih istaknuti vezano za 
Raški zaljev, tamo je u biti akcija formalno završena, treba još eventualno jedan monitoring 
napraviti. Već neko vrijeme nema nikakve remisije u okoliš. Određena sredstva koja su bila 
osigurana za Raški zaljev, sada su u fazi trošenja s obzirom da će se nabaviti oprema za 
sprječavanje onečišćenja mora koja nam je cijelo vrijeme potrebna. Planiramo ubrzo rad ŽOC-
a zatvoriti po pitanju Raškog zaljeva. Vezano za općinu Ližnjan, napravili smo dosta opsežan 
posao, više puta smo o tome izvještavali u prošlim godinama, dobili smo povrat svih sredstava 
od strane HEP-a. Medulinski zaljev, tu imamo namjeru otići ako ništa drugo na otok Ceju. Bili 
smo već napravili jedno čišćenje u jesenskom dijelu gdje je bilo zaključeno da zbog toga što 
je to otok te zato što nema ni struje ni vode, teško je napraviti akciju čišćenja u tom dijelu ali 
sada na proljeće imamo namjeru pogledati stvarno stanje i ukoliko je potrebno angažirati i jače 
snage vezano za završetak i tog dijela. Obala Premanture je očišćena, nemamo nikakvih 
saznanja da je potrebno daljnje čišćenje. Sastav ŽOC-a je raznolik, imamo članove koji su 
imenovani Rješenjem ali s obzirom da su neki otišli u mirovinu moramo ići u izmjenu članova. 
ŽOC isto tako prati rad plovila čistača mora i surađuje sa svim Ministarstvima koji u svojoj 
ingerenciju imaju zaštitu mora. Prethodnih godina bilo je i čišćenja podrtina Giuseppe Dezza 
T35, to je brod koji je potonuo 1944. godine i nalazi se 5 nautičkih milja zapadno od Peroja. 
Taj brod imao je ugljikovodike koji su počeli lagano izlaziti prema površini. Kako bi se spriječilo 
da to sve bukne i završi u okolišu angažirani su ronioci koji su najprije zapriječili da taj materijal 
izađe a nakon toga su s cijevima sve to ispumpali. Podrtina je apsolutno očišćena od 
ugljikovodika i ona više ne predstavlja opasnost od onečišćenja. Ministarstvo nam je sva 
uložena sredstva u podrtinu, vratilo. 

Renato Kalac navodi da dobro zna rad i upoznat je s Centrom, mišljenja je da je rad Centra 
dobar i intenzivno provodi vježbe i nabavljaju opremu. Pohvaljuje.     

Odbor, bez rasprave, jednoglasno, donosi

ZAKLJUČAK
Podržava se Prijedlog zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra 
Istarske županije za 2025. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i 
usvajanje.

Ad.-5.
Prijedlog Zaključka o usvajanju Izvješća o radu Županijskog operativnog centra 

Istarske županije za 2024. godinu
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Odbor, bez rasprave, jednoglasno, donosi

ZAKLJUČAK
Podržava se Prijedlog zaključka o usvajanju Izvješća o radu Županijskog operativnog centra 
Istarske županije za 2024. godine, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i 
usvajanje.

Ad.-6.
Razno

Pod ovom točkom nije bilo rasprave. 

Završeno u 09:35 sati.

Zapisnik vodila:
Adeana Fabijančić

Predsjednik Odbora
Renato Kalac


